
آرمان ملی: پرونده اختلافات مالی بین علیرضا بیرانوند و 
باشگاه پرسپولیس پیچیده تر شده است. با افشای جزئیات 
جدید از پرداخت رشوه، این پرونده ابعاد گسترده تری به خود 

کم قضائی کشیده شود.  گرفته و احتمال دارد به محا
   رای 

روز شنبه کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال رای مربوط 
به شکایت باشگاه پرسپولیس از علیرضا بیرانوند را صادر 
کرد. کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال رای مربوط به پرونده 
شکایت باشگاه پرسپولیس از علیرضا بیرانوند را صادر کرد 
کتور با محرومیت  که به موجب آن دروازه بان ملی پوش ترا
کتور و بیرانوند  تعلیقی ۴ ماهه مواجه شد. همچنین باشگاه ترا
به نحو تضامنی به پرداخت مبلغ ۱۹ میلیارد و ۸۷۵ میلیون 
تومان غرامت به باشگاه پرسپولیس و ۷۶۵ میلیون و ۱۸۷ هزار 
و ۵۰۰ تومان بابت هزینه دادرسی بر حق باشگاه پرسپولیس 
۷ قابل تجدیدنظر  محکوم شدند. این رای ظرف مدت 

خواهی است. 
   ادعا 

کتور تبریز مدعی شد، برای  ترا دروازه بان تیم فوتبال 
اضافه کردن الحاقیه به قرارداد خود با باشگاه پرسپولیس 
پنج میلیارد تومان به هیات مدیره این باشگاه داده است. 
علیرضا بیرانوند بعد از شکست 2 بر یک تیمش مقابل فولاد 
خوزستان اظهار داشت: به تیم فولاد خوزستان تبریک 
کتور بابت این باخت و بازی که  می گویم و از هواداران ترا
انجام دادیم، عذرخواهی می کنم. متأسفانه بعد از چند برد 
ج از خانه متأسفانه نتوانستیم این شخصیت بردن را در  خار
دیدارهای خانگی به دست بیاوریم. وقتی به اینجا )ورزشگاه 
یادگار امام )ره( تبریز( می آییم باید همان شخصیت دیدارهای 
خارج از خانه را داشته باشیم و همان طور که آنجا با قلب مان 
بازی می کنیم و می بریم در خانه نیز به همان صورت عمل 
کتور - فولاد و اینکه  کنیم. بیرانوند در مورد قضاوت دیدار ترا
کتوری ها مدعی بودند در ثانیه های پایانی داور  برخی از ترا

از اعلام پنالتی به سود این تیم خودداری کرده است، 
گفت: بازی با کمک داور ویدئویی برگزار شد و 

نمی توانیم به داوری اعتراضی داشته 
باشیم. هر اتفاقی در هجده 

داوران  می افتد  قدم 
و  چک   VAR با 

بازبینی می کنند. 
وقتی داورها همه 
 VAR با  را  چیز 

می کنند  چک 
نیست.  مشکلی  دیگر 

کتور  ترا فوتبال  تیم  دروازه بان 
تبریز درباره جریمه 2۰ میلیارد تومانی که 

کمیته تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال برای 
او بابت فسخ قرارداد با پرسپولیس در نظر گرفته است نیز 

خاطر نشان کرد: نه تنها این 2۰ میلیارد تومان را نمی دهم، 
بلکه آن پنج میلیارد تومانی که بابت اضافه کردن الحاقیه 
قراردادم هیات مدیره باشگاه شان )پرسپولیس( به عنوان 
گر  شیرینی از من گرفتند، پس می گیرم! وی در پایان گفت که ا

مدیران پرسپولیس زیاد در این مورد صحبت کنند، ویدئوی 
پرداخت مبلغ یادشده به آنها را نیز منتشر خواهد کرد. 

   احضار 
کمیته  سریع  کنش  وا با  نکردنی  باور  حرف های  این 
رسمی  سایت  شد.  همراه  فوتبال  فدراسیون  انضباطی 
فدراسیون فوتبال به سرعت خبری را روی خروجی خود قرار 
داد که حکایت از احضار بیرانوند کمیته انضباطی فدراسیون 
کمیته  فوتبال داشت. سایت فدراسیون فوتبال نوشت: 
انضباطی اعلام کرد؛ علیرضا بیرانوند جهت ادای توضیحاتی 

به این کمیته دعوت شد. 
   ابهام 

بررسی های ایسنا از چند منبع مطلع نشان می دهد ادعای 
علیرضا بیرانوند در پرداخت رشوه دور از واقعیت نبوده است. 
گاه در باشگاه  براساس اطلاعاتی که ایسنا از طریق دو منبع آ
ج از این باشگاه به دست آورده، به نظر  پرسپولیس و خار
ل مشهور در این پرونده باز است. او با  می رسد پای یک دلا
پرداخت تعدادی سکه به برخی از ارکان مسئول وقت در 
باشگاه پرسپولیس آن ها را مجاب کرده که الحاقیه قرارداد 
علیرضا بیرانوند را تنظیم و برای امضا نزد رضا درویش ببرند. 
البته اطلاعات ایسنا نشان می دهد که آن افراد بعد از افشای 
این موضوع از باشگاه پرسپولیس اخراج شده اند. این در 
حالی است که مدیران باشگاه پرسپولیس هرگونه ارتباط با 

این ادعای بیرانوند در رابطه با دریافت رشوه را رد می کنند. 
   ماموریت به مدیرعامل 

هیات مدیره باشگاه پرسپولیس مدیرعامل این باشگاه را 

و  بیرانوند  علیرضا  پرونده  مورد  در  پیگیری  به  موظف 
اتهامات جدید او کرد. به گزارش سایت باشگاه پرسپولیس، 
هیات مدیره باشگاه پرسپولیس صبح دیروز )دوشنبه( در 
محل باشگاه با حضور اعضا و مدیرعامل باشگاه تشکیل 
جلسه داد. در ادامه نشست و پس از تبادل نظر اعضای 
هیات مدیره، رضا درویش مدیرعامل باشگاه موظف شد 
در مورد رأی کمیته تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال راجع 
به علیرضا بیرانوند، جهت استیفای حقوق کامل باشگاه، 
کمیته استیناف انجام دهد.  اقدامات حقوقی لازم را در 
باشگاه پرسپولیس صبح دیروز از بیرانوند به کمیته انضباطی 
فدراسیون فوتبال شکایت کرد و انتظار دارد که این کمیته با 

این بازیکن برخورد کند. 
   نظر حقوقی

کارشناس حقوقی و  در چنین شرایطی، رسول باختر ،
مدرس حقوق فوتبال در گفت و گویی درباره ابعاد مختلف 
گفت: »در مورد  کرد وی در ابتدا  این موضوع صحبت 
صحبت های علیرضا بیرانوند نمی شود اظهار نظر دقیقی 
ابتدا  که  ح شد  و به هر حال صحبت هایی مطر داشت 
. برای  باید دید آیا ادله ای برای اثبات آن وجود دارد یا خیر
تحلیل  یک  می توان  او  صحبت های  به  نسبت  همین 
کلی داشته باشیم و تفسیری از مقررات داخلی  حقوقی 
خودمان داشته باشیم.« آقای بیرانوند گفتند که به یکی از 
اعضای هیات مدیره باشگاه پرسپولیس شیرینی داده اند و 
باشگاه پرسپولیس در آن زمان تا جایی که می دانیم انتقال 
مالکیتش انجام نشده بود و باشگاه پرسپولیس به نوعی 
گر این مطلب درست  یک شرکت دولتی محسوب می شد. ا
گر دقت بفرمایید  باشد، ما جرم رشا یا ارتشا یا رشوه را داریم. ا
آقای بیرانوند در صحبتی که داشتند گفتند که من همان ۵ 
میلیارد را هم پس می گیرم و زمانی که کسی رشوه ای پرداخت 
 می کند، آن کسی که رشوه گیرنده است و در مبلغ ۵ میلیارد 
تومان از یک شرکت دولتی این اتفاق می افتد، بین ۵ تا ۱۰ 
سال حبس، ۷۴ ضربه شلاق و مجازات نقدی به اندازه 
پولی که گرفته و همچنین انفصال از مشاغل دولتی 
گر دقت کنید آقای علیرضا  حکم خواهد گرفت. ا
بیرانوند گفت که این پول و این مبلغ را مسترد 
می کنم و می گیرم؛ این حرف به این خاطر است 
گر کسی رشوه  گر کسی طبق قانون مجازات ا که ا
را گزارش بدهد و شکایتی کند، آن مبلغ را به او 
برمی  گردانند و از نظر قوانین و مقررات کیفری ما 
هم مجرم نیست و با او برخوردی هم نخواهد 
گر چنین چیزی اثبات شود، هم آقای  شد. ا
که این مبلغ را دریافت  کسی  بیرانوند و هم 
کرده باشد، محرومیتی دوازده ماهه را تجربه 
گر این موضوع ثابت نشود،  کرد و ا خواهند 
برای  واقع  در  می تواند  پرسپولیس  باشگاه 
کاذیت در  مباحثی چون افترا، توهین و نشر ا
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال مجددا یک 
شکایت دیگر ثبت کند و دعوایی را علیه علیرضا 
ح کند که باز هم آقای بیرانوند با  بیرانوند مطر

محرومیت مواجه خواهند شد. 
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ابعاد اتهام رشوه بیرانوند به پرسپولیسی ها 

ادعای گل عربی:  
مسابقه استقلال و النصر در زمین 

بی طرف برگزار می شود 
سایت گل مدعی شد کنفدراسیون فوتبال 
آسیا با درخواست باشگاه النصر برای برگزاری 
دیدار استقلال و النصر در زمین بی طرف موافقت 
کرده است. به گزارش ایسنا، استقلال در یکی از 
حساس ترین بازی های هفته سوم لیگ نخبگان 
آسیا باید از النصر عربستان پذیرایی کند. باشگاه 
النصر با توجه به تحولات اخیر منطقه خواستار 
برگزار بازی با استقلال در زمین بی طرف شده 
است. سایت گل عربی مدعی شد کنفدراسیون 
فوتبال آسیا با درخواست باشگاه عربستانی برای 
برگزاری دیدار استقلال با النصر در زمین بی طرف 
موافقت کرده است. این سایت در ادامه نوشت 
که شانس قطر برای میزبانی این بازی بیشتر است 
و به نظر می رسد که دیدار استقلال با النصر در 

قطر برگزار خواهد شد. 

ویژه

رسانه رسمی فدراسیون فوتبال 
کنگو تصاویری از حضور بازیکنان 
تیم ملی این کشور در اردوی 
تیم ملی منتشر کرده که یکی از 
کوتا اختصاص  تصاویر را به کا
داده است. این بازیکن با لبخند 
بر لب و روحیه خوب به اردوی 

تیم ملی رفته است.

 بازیکنان ایرانی حاضر در لیگ امارات 
به طور مستقیم به تاشکند سفر 
کردند. سردار آزمون، سامان قدوس، 
مهدی قایدی، شهریار مغانلو و سعید 
عزت اللهی پنج بازیکن ایرانی حاضر 
در لیگ امارات برای انجام دیدار 
برابر ازبکستان ظهر دیروز )دوشنبه( 
دوبی را به مقصد تاشکند ترک کردند.

فولاد موفق شد در دیداری 
حساس و پر حاشیه در تبریز 
کتور به یک پیروزی مهم و  برابر ترا
گردان  دلچسب دست یابد. شا
گل محمدی موفق شدند در ادامه 
با دو گل ساسان انصاری و سینا 
اسد بیگی به یک پیروزی مهم 

دست یابند.

ت
شــ

س نو
عک

        گلزنی   لبخند سفر

گفتوگو

و  استقلال  سابق  بازیکن  انصافی  مجتبی 
کارشناس فوتبال در خصوص وضعیت این تیم 

در فصل جاری مسابقات صحبت کرد. 
    در خصوص بازی استقلال مقابل هوادار 

چه نظری دارید؟
 در این بازی هم مثل دیگر بازی ها ۱۱ نفر در 
زمین بودند و تعدادی ذخیره. فرقش حضور 
بختیاری زاده به عنوان سرمربی روی نیمکت 
بود نه چیز دیگر چون در واقع اصلا زمانی وجود 
نداشت تا تغییر آن چنانی رخ دهد. برای بررسی 
وضعیت استقلال و آن چیزهایی که باعث شد 
این تیم حالا شرایط خوبی نداشته باشد باید 
چندین مبحث را تحلیل کرد اما به نظرم مشکل 
که چندین  اصلی عدم ثبات مدیریت است 
سال گریبانگیر استقلال شده. می آیند، شهرت 
به دست می آورند و می روند. باید به یک مدیر 
۱۰ سال زمان داد تا او کار اقتصادی و مفید کند 

اما هرگز در این استقلال این گونه نبوده است. 
    شرایط مدیریتی این تیم در این سا ل ها را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
 مدیر خوب اصلا به دنبال رسانه ها نیست 
اما اینجا همه به دنبال خودنمایی در رسانه ها 
هستند. مشکلات فنی نکونام به کنار اما استقلال 
در این سال ها اصلا ثبت مدیریت نداشته است. 
استقلال در فصل نقل و انتقالات عالی کار کرد 
و از نظر مهره مشکلی ندارد اما سبک نکونام به 
این تیم نمی خورد و او انگار برای کار در تیم های 
نگه داشتن  است.  شده  ساخته  معمولی 
پیشکسوت ها در استقلال اتفاق خوبی است. 
سهراب بختیاری زاده بازیکنی بسیار بزرگ بوده. 
او آدم کوچکی نیست و انگیزه کار هم دارد. باید 
از او استفاده مناسب شود. هواداران استقلال 
بارها از استراماچونی حمایت کردند. چرا؟ چون 
او به تیم نظم داد. مردم هم از فوتبال او لذت 
گر قرار است مربی بیاورند باید شخصی  بردند. ا
گر مربی  ماند او باشد. در غیر این صورت حتی ا
رئال مادرید را بیاورند و کمکی به استقلال انجام 

نشود، فایده ای ندارد. 

انصافی:
مشکل اصلی 

استقلال عدم ثبات 
مدیریت است

  جودوی ایران برای نجات  
دبیر می خواهد 

ایسنا: رضا چاه خندق نماینده جودوی 
کید بر اینکه  ایران در المپیک 2۰۰۴ آتن، با تا
وضعیت  اصلی  مقصر  را  جودو  فدراسیون 
حال حاضر جودوی ایران می داند، گفت: ما 
در ورزش ایران الگوهای خوبی مثل علیرضا 
دبیر و هادی ساعی را داریم. مگر این دو نفر 
از قهرمانان رشته های خود نیستند؟ شما 
برای  امکاناتی  با مدیریت خود چه  ببینید 
کشتی گیران و تکواندوکاران به وجود آوردند و 
چه نتایج درخشانی را در المپیک رقم زدند. 
این موفقیت ها به خاطر این است که آن ها 
دلشان برای کشتی و تکواندوی ایران می سوزد و 
دوست دارند کشتی و تکواندو در بالاترین سطح 
باشند. چاه خندق خاطرنشان کرد: شما ببینید 
علیرضا دبیر چه زیرساخت هایی برای کشتی 
ایران ایجاد کرده است. بروید ورزشگاه آزادی را 
ببینید که چه انقلابی در زیرساخت های کشتی 
گر  به وجود آورده است. دبیر کاری کرده که ا
روزی از کشتی برود تا سالیان سال می گویند 
خدا پدرش را بیامرزد که چه امکاناتی برای 
کشتی به وجود آورده است. من ۶ سال پیش 
قبل از اینکه میراسماعیلی بیاید مربی تیم ملی 
بودم. آیا رئیس فدراسیون جودو توانسته در 
این چند سال یک صدم کارهای دبیر را انجام 
دهد؟ خوابگاه و سالن که پیشکش، آیا یک 
اتاق به فدراسیون جودو اضافه کرده است؟ آیا 
توانسته از فرصت تعلیق جودو استفاده کند و 
یک مربی برای جودوی ایران پرورش بدهد؟ آیا 
توانسته یک دوره مربیگری خوب برای جودو 
آیا  کند؟ وقتی هیچ اعزامی نداشتیم  برگزار 
بودجه فدراسیون را صرف ایجاد امکانات کرده 
است؟ وی با اشاره به اینکه 2 سال از کلنگ زنی 
در  اتفاقی  هیچ  اما  گذشته  جودو  خوابگاه 
کرد:  ساخت آن نیفتاده است، خاطرنشان 
زمانی که سالن کبکانیان افتتاح شد ما در اولین 

اردوی دانش آموزان در سال ۷۶ آنجا بودیم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: سرپرست کمیته داوران فدراسیون فوتبال دلیل 
کمک داور ویدئویی در بازی پرسپولیس -  قطعی دستگاه 
چادرملو را اعلام کرد. دانیال مرادی درباره تغییر کوبل داوری 
 ، بازی سپاهان - استقلال خوزستان در هفته هفتم لیگ برتر
اظهار داشت: آقای پیام حیدری برای قضاوت مسابقه از طرف 
AFC راهی سفر خارجی شده بودند، اما در مسیر برگشت به دلیل 
اتفاقات اخیر پروازها لغو شد و با وجود تلاشی که داشت امکان 
سفر ایشان به ایران نبود. بنابراین آقای محمدحسین زاهدی فر 
و همکارانش به عنوان کوبل داوری جایگزین شدند. وی در پاسخ 
به سؤالی در مورد قطعی سیستم کمک داور ویدئویی حین 
بازی پرسپولیس - چادرملو در هفته هفتم لیگ برتر و موارد 
مشابه، تصریح کرد: این سیستم ها در قالب سیم  و سوکت هایی 
که کشیده شده است، کار می کنند. گاهی اوقات ممکن است 
سیم ها،  خرابی  یا  پارگی  سوکت ها،  شدن  مستهلک  اثر  بر 
دستگاه VAR در ارتباطش دچار مشکل شود. سرپرست کمیته 
داوران فدراسیون فوتبال در مورد اینکه آیا ممکن است بر اثر 
جابه جایی های زیاد دستگاه VAR دچار چنین مشکلی شود، 
خاطر نشان کرد: قطعات مربوط به کمک داور ویدئویی بهتر 

است که کمتر مورد حمل و جابه جایی قرار بگیرند. 

بیــنالمــلل
امروز  است  قرار  منچستریونایتد  باشگاه  مدیران   
)سه شنبه( درباره آینده اریک تن هاخ تصمیم گیری کنند. 
به نوشته اتلتیک، مدیریت باشگاه یونایتد به رهبری جیم 
خ بحث  رتکلیف درباره چگونگی حل بحران شیاطین سر
خواهند کرد. طبق گزارش رسانه ها توماس توخل در صورت 
جدایی مربی هلندی یکی از نامزدهای جانشینی اوست. 
توخل از زمان ترک بایرن مونیخ در تابستان بیکار است. این 
مربی ۵۱ساله از شهرت خوبی در انگلیس برخوردار است؛ 
به خصوص به لطف قهرمانی اش در لیگ قهرمانان اروپا با 
چلسی در سال 2۰2۱. از دیگر نامزدهای جایگزینی تن هاخ 
می توان به گرت ساوت گیت، سرمربی سابق انگلیس، و گراهام 
، سرمربی سابق چلسی و برایتون، اشاره کرد. قرارداد  پاتر
تن هاخ با یونایتد تا اواسط سال 2۰2۶ اعتبار دارد. تن هاخ 
عقیده دارد اخراج نخواهد شد و همچنان در سمتش فعالیت 
خواهد کرد. او در اظهار نظری کوتاه درباره آینده اش گفت: 
همه ما هم نظریم. این یک پروژه بلندمدت است. یونایتد بعد 
از تساوی بدون گل مقابل استون ویلا در رده چهاردهم لیگ 
برتر قرار دارد. این تیم در فصل جاری از هفت بازی فقط دو 
برد کسب کرده است. مالک باشگاه قرار است به زودی درباره 
آینده این مربی ۵۴ساله تصمیم گیری کند. اریک تن هاخ سه 
کنون  ماه پیش قراردادش با منچستریونایتد را تمدید کرد اما ا
آینده اش در هاله ای از ابهام قرار گرفته است. با این حال سر 
کید کرد که  جیم رتکلیف، مالک مشترک منچستریونایتد، تأ
این تصمیم در حیطه مسئولیت تیم مدیریتی باشگاه است و 

او به تنهایی تصمیم گیرنده نیست. 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
رسول کربکندی پیشکسوت فوتبال ایران می گوید اعتماد به 
بازیکنان جوان یکی از صفات مربیان خوب است که شادروان 
دهداری در تیم ملی این ریسک را کرد و به بازیکنانی چون 

عابدزاده فرصت عرض اندام داد. 
   اخلاق 

رسول کربکندی در گفت وگو با تسنیم، با اشاره به شخصیت 
شادروان پرویز دهداری معلم اخلاق فوتبال ایران همزمان با 
روز جهانی معلم، اظهار داشت: در سفری که شادروان پرویز 

دهداری به اصفهان داشت من با ایشان برخورد داشتم و 
بعدها از رفتارهای شان در تیم ملی دورادور می شنیدم. 

دهداری به چارچوب اخلاقی بسیار معتقد بود. 
   دعوت عابدزاده 

وی با اشاره به دعوت احمدرضا عابدزاده 
به تیم ملی در دوران شادروان پرویز 

دهداری، افزود: عابدزاده قبلاً یک 
دوره به تیم ملی دعوت شده بود، 
اما در دوره آقا دهداری به شکلی 
گرفت.  قرار  توجه  مورد  جدی تر 

ایشان شخصاً به اصفهان سفر و از نزدیک کار احمدرضا را بررسی 
کرد. همین موضوع باعث شد به احترام شادروان دهداری در 

فیلم »پرویز خان« بازی و به آن معلم اخلاق ادای دین کنم. 
   معلم 

پیشکسوت فوتبال ایران در مورد لقب »معلم اخلاق فوتبال 
ایران« برای شادروان دهداری، تصریح کرد: بی جهت چنین 
لقبی را به کسی نمی دهند. او در دوره ای تیم ملی را تحویل 
گرفت که کمترین امکانات ممکن را در اختیار داشت، 
اما از طریق ارتباط عاطفی و رعایت اصول اخلاقی 
و انضباطی توانست عملکرد خوبی داشته باشد. 
برای نمونه زمان صرف غذا همه بازیکنان باید دور 
میز حاضر می شدند و وقتی صرف غذای همه 
بازیکنان به اتمام می رسید، آنها می توانستند از 
صندلی خود بلند شوند. کربکندی ادامه داد: 
در واقع او علاوه بر تأثیر اخلاقی و ایستادن 
روی اصول درست، به بازیکنان تیم ملی 
آموزش داد که چگونه یک تیم باشند. 
ملی پوشان همان نگرش هماهنگی 

کتیکی نیز گسترش دادند.  در صرف غذا را به داخل زمین و کار تا
شاید قضیه صرف غذا توسط بسیاری از مربیان نادیده گرفته 
شده و این چارچوب ها در نظر گرفته نشود. وی در پاسخ به این 
پرسش که آیا عابدزاده بعد همکاری با دهداری، از نظر اخلاقی 
تغییر زیادی داشت، گفت: من عابدزاده را به پرویز دهداری 
معرفی کردم و از او خواستم بازی احمدرضا را تماشا کند. پیش از 
آنکه به تیم ملی برود احمدرضا عضو تیم منتخب اصفهان بود. 
ما روی چارچوب های اخلاقی اهمیت زیادی قائل بودیم و به 
کید می شد، اما در ادامه وقتی به تیم ملی  رعایت آنها بسیار تأ
رفت قطعاً جو تمرین زیر نظر شادروان دهداری تأثیرگذار بود. 
کربکندی یادآور شد: نباید فراموش کرد که احمدرضا عابدزاده 
در تمرینات خیلی زحمت کشید و با تلاش زیاد خودش را در 
تیم ملی اثبات کرد. صِرف معرفی بنده و تأیید اولیه شادروان 
دهداری این موضوع کافی نبود. رعایت چارچوب های اخلاقی 
در کنار مسائل فنی بود که باعث حضورش در تیم ملی شد. 
اعتماد به بازیکنان جوان یکی از صفات مربیان خوب است که 
شادروان دهداری آن زمان این ریسک را کرد و فرصت را در اختیار 

عابدزاده قرار داد. 

تیم  ملی بهتر از ازبکستان و قطر است 

در خصوص فهرست نفرات دعوت شده به اردوی تیم ملی 
برای دیدار با تیم های ازبکستان و قطر در مرحله نهایی انتخابی 
جام جهانی 2۰2۶ نمی توان نظر خاصی داد، چون سرمربی 
بر اساس تفکراتی که داشته و با هماهنگی کادرفنی خود به 
جمع بندی رسیده، نفرات مدنظرش را دعوت می کند. همواره 
نفراتی هستند که هر شخصی سرمربی باشد قطعاً آنها را دعوت 
می کند و بیشتر آنها در ترکیب اصلی قرار می گیرند، انتقاد ها بیشتر 
به دعوت از بازیکنانی است که عمدتاً روی نیمکت قرار می گیرند 
و البته سرمربی با اهدافی که خودش دارد از آنها دعوت می کند. 
کتیکی سرمربی بسیار مهم است و او بازیکنانی  بالاخره سیستم تا
کتیکی وی را در زمین  را دعوت می کند که بتوانند خواسته های تا
اجرایی کنند. اختلاف سلیقه در هر شرایطی وجود داشته و از 
گذشته تا آینده این اختلاف وجود دارد ولی نظر من این است که 
باید به نظرات سرمربی احترام گذاشت، چون در با هر نتیجه ای 
که به دست می آید، شخص سرمربی پاسخگو خواهد بود. شاید 
یکی از انتقاد ها دعوت از بازیکنانی است که تیم نداشته اند یا 
در چند هفته آخر بازی نکرده اند. در خیلی جا ها هم روال کار بر 
این است که بازیکن بدون تیم دعوت نمی شود. اینکه علیرضا 
جهانبخش و سامان قدوس دعوت شدند به بازدهی، توان و 
بدون جایگزین بودن آنها باز می گردد. شک نکنید فردی که 
سرمربی تیم ملی می شود بیش از همه به دنبال حفظ اعتبار 
و آبروی حرفه ای خود است و قطعاً هر تصمیمی می گیرد برای 
موفقیت تیمش است. برای جهانبخش و قدوس هم جانشینی 
از نظر وی نبوده که بتوانند خلاً آنها را پر کنند. یکی دیگر از 
بازیکنانی که دعوت نشده رامین رضاییان است که به اعتقاد 
من بازیکن تأثیرگذاری است. مخصوصاً در برنامه های تهاجمی 
می تواند اثرگذاری داشته باشد و طارمی و آزمون هم قابلیت 
بالایی در ضربات سر دارند که سانتر های رضاییان آنها را در 
موقعیت گلزنی قرار می دهد. حتماً دلیل خاصی دارد که رضاییان 
گر از کارشناسان بپرسید،  به تیم ملی دعوت نمی شود، چون ا
قریب به اتفاق معتقدند که این بازیکن نباید از فهرست تیم ملی 
جا بماند. شاید دلیل دعوت نشدن این بازیکن به مسائل 
اخلاقی برگردد که این موضوع به نوعی گمانه زنی است. آنچه 
هست به سرمربی و دستیاران وی برمی گردد و باید به سلیقه آنها 
احترام گذاشت. با توجه به جمیع جهات تیم ملی ایران بهتر از 
ازبکستان و قطر است. البته این موضوع دلیلی نمی شود که آنها 
را ضعیف بدانیم. قطر در دو دوره قهرمان جام ملت های آسیا 
شده است ولی پشتوانه قدرتمندی ندارد و در دو بازی اخیر که 
در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی برگزار شده فقط یک امتیاز 
گرفته و باید منتظر سومین بازی این تیم عربی باشیم. ازبکستان 
شرایط متفاوتی دارد. بازی های به مراتب بهتری ارائه کرده و در 
مرحله قبلی انتخابی هم برابر ما به دو تساوی رسید. قطعاً به 
دنبال اولین صعود به جام جهانی است و دیدار با این تیم در 
تاشکند، جنگ صدرنشینی است. با این حال تیم ملی ایران این 
توانایی را دارد تا ازبکستان را در خانه اش شکست بدهد و پیش 

از این هم توانسته چنین کاری را انجام دهد. 

ابراهیمقاسمپور
کارشناسفوتبال

رسول کربکندی: دهداری به چارچوب اخلاق معتقد بود

جهانبخش راهی جنوا می شود؟
در  بازی   از  پس  جهانبخش  علیرضا 
لیگ  های اردویژه هلند و لیگ برتر انگلیس، 
حالا در سن 3۱ سالگی ممکن است بازی در 
 A یک لیگ معتبر اروپایی دیگر یعنی سری
ایتالیا را تجربه کند. بر اساس پیگیری های 
خبرنگار ورزشی خبرگزاری »تسنیم«؛ باشگاه 
جنوا نسبت به خدمت گرفتن هافبک پیشین 
تیم های فاینورد و برایتون علاقه مند است و 
کراتی هم بین طرفین در دو هفته اخیر  مذا
قطعی  چیز  هیچ  هنوز  اما  گرفته،  صورت 
نیست. عملکرد ضعیف جنوا در فصل جاری 
سبب شده است تا جایگاه آلبرتو جیلاردینو در 
این تیم متزلزل شود، اما آلبرتو زانگریلو رئیس 

این باشگاه ایتالیایی پس از سه شکست 
تیم های  مقابل   A سری  در  جنوا  متوالی 
ونتزیا، یوونتوس و آتالانتا و حذف این تیم از 
جام حذفی ایتالیا، از سرمربی ایتالیایی شان 
کید کرده است او به کارش در  حمایت و تأ
این تیم ادامه خواهد داد. احتمال پیوستن 
علیرضا جهانبخش به جنوا در کنار تصمیم 
نهایی او، بستگی به تغییر و تحولات احتمالی 
این باشگاه )ماندن یا نماندن جیلاردینو 
در این تیم( در روزهای آتی هم دارد. جنوا 
البته تنها تیمی نیست که نظرش معطوف 
به جذب هافبک باسابقه تیم ملی کشورمان 
که طی دو ماه گذشته باشگاه  شده است، چرا

تورینو هم برای جذب او دست به کار شده 
بود، اما به خاطر نداشتن پاسپورت اروپایی، 
نگرفت.  خود  به  عملی  شکل  انتقال  این 
کاپیتان تیم ملی فوتبال کشورمآنکه پس از 
سه فصل حضور در فاینورد تابستان امسال 
از این تیم جدا شد، در یکی، دو هفته اخیر 
از  از مکزیک و یک پیشنهاد  دو پیشنهاد 
مجارستان را رد کرده و به پیشنهاد باشگاه 
رئال اوویدو از اسپانیا هم پاسخ منفی داده 
است. اخیراً باشگاه گلاسکو رنجرز هم نسبت 
علاقه  ابراز  جهانبخش  علیرضا  جذب  به 
کراتی در  کرده بود و چند هفته پیش نیز مذا
سطح پیشرفته  بین طرفین صورت گرفت، 

اما در نهایت بنا به دلایل خاصی این موضوع 
کرات  نهایت هم مذا و در  بی نتیجه ماند 
متوقف شد. بال - هافبک پیشین تیم های 
برایتون و AZ آلکمار در سه فصل اخیر در ۱۰۶ 
بازی آمار ۱۷ گل زده و ۱۶ پاس گل را از خود 
گذاشت. او همچنین  در فاینورد بر جای 
با فاینورد در فصل 23- 2۰22 قهرمانی در 
اردویژه و در فصل 2۴- 2۰23 قهرمانی در جام 
که  کرد. جهانبخش  حذفی هلند را تجربه 
۸۶ بازی ملی و ۱۷ گل زده با پیراهن ایران در 
کارنامه اش دیده می شود، در فصل ۱۸- 2۰۱۷ 
عنوان بهترین گلزن لیگ اردویژه هلند )با 2۱ 

گل زده( را با تیم AZ آلکمار از آن خود کرد. 


